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BRM.0012.2.16.2018              

        

 

Protokół nr 47/2018 

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytego w dniu 22 sierpnia 2018 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia, 

ul. Prezydenta Franklina Roosevelta 36. 

 

 

Czas trwania posiedzenia 14.00 – 14.40 

 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Tomasz Marcinkowski  –  Przewodniczący Komisji 

2. Patryk Kaźmierczak  –  Członek Komisji 

3. Lidia Stolarska             –  Członek Komisji 

4. Jan Koziorowski  –  Członek Komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Ryszard Brejza - Prezydent Miasta Inowrocławia. 

2. Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego. 

3. Michał Jaśtak - Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego 

i Funduszy Europejskich. 

4. Barbara Pawelczyk - pracownik Wydziału Inwestycji, Rozwoju 

Gospodarczego i Funduszy Europejskich. 

 

 Listy obecności członków Komisji stanowią załącznik nr 1 do protokołu.   

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

Posiedzenie Komisji otworzył  Pan Tomasz Marcinkowski - Przewodniczący 

Komisji, który zgodnie z listą obecności stwierdził, że w obradach Komisji 

uczestniczy 4 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji, wynoszącego 

4 osoby, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji. 

 

Ad 2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

 Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołów nr: 43/2018, 44/2018, 45/2018, 46/2018 

posiedzeń Komisji. 

4. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za I półrocze 

2018 r. 

5.  Sprawy wymagające opinii Komisji (projekty uchwał). 

6.  Sprawy bieżące. 
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za przyjęciem porządku dziennego obrad? 
 

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Do porządku obrad nie wniesiono żadnych uwag. 

  

Ad 3. Przyjęcie protokołów nr: 43/2018, 44/2018, 45/2018, 46/2018  

posiedzeń Komisji. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 
 

Kto jest za przyjęciem protokołów posiedzeń Komisji? 
 

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Ad 4. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za               

I półrocze 2018 r. 
 

Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Przedstawiła Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za          

I półrocze 2018 r. (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu z XLIII sesji 

RMI z dnia 27 sierpnia 2018 r.). 
 

W dyskusji głos zabrali: 
 

Jan Koziorowski – członek Komisji: 

Tabela nr 2 - Struktura i dynamika zmian zaległości budżetowych na 30 czerwca 

2018 r. Podatek od nieruchomości osób prawnych.  

Tabela nr 2 - Opłata za odbiór odpadów komunalnych. W stosunku do zeszłego 

roku jest wyższy. Proszę o wyjaśnienie. 

Tabela nr 2 - Zaliczki i fundusz alimentacyjny. W ubiegłym roku na Komisji 

rozmawialiśmy, że w związku z zaostrzeniem polityki karnej w stosunku do 

dłużników zalegających z płaceniem alimentów, miało to spowodować poprawę 

płatności. Niestety nie widać poprawy.  

Tabela nr 3 – Kształtowanie się udzielonej pomocy w latach 2016-2018. 

Płatności ratalne.   Wzrost w stosunku do ubiegłego roku wynosi 399 %. Czy 

oni się wywiązują z tych porozumień dotyczących rozłożenia tych zaległości na 

raty? Czy to rozwiązanie jest wystarczające i dopinguje tych dłużników?  

Str. 14 Kwota 16 930 000 zł dotyczy restrukturyzacji długu uprzednio 

zaciągniętego na sfinansowanie zadań inwestycyjnych. Proszę o wyjaśnienie 

tego zdania.  

Tabela nr 4, wiersz 3 - podatki opłaty pozostałe. Mamy spadek w stosunku do 

ubiegłego roku. Czym to można wytłumaczyć? 

Tabela 4, wiersz 7 - Dotacje i zadania inne. Plan po zmianach wynosi 4 117 

723,27 zł, a wykonanie za pierwsze półrocze jest 1 528 682,77 zł.  
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Tabela 4, wiersz 7 (f) niewygasające. Zapisana jest kwota 4 396 616,83 zł 

natomiast wykonanie za I półrocze jest większe 4 415 281,86 zł. To one 

wzrosły?   

Tabela nr 5 - Struktura i dynamika zrealizowanych dochodów budżetowych za 

pierwsze półrocze 2018 r. Udziały w PIT. Znaczący jest wzrost w 2016 r. 

25 627 265,00 zł, w 2017 r. 27 157 782,00 zł, natomiast w 2018 r. 

30 562 073,00 zł. Czy jest to skutek wyższych dochodów mieszkańców, czy 

wzrósł udział?    
 

Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Odpowiadając na ostatnie pytanie jest to uzależnione od zarobków. Ten 

wskaźnik określa Ministerstwo. Z roku na rok ulega zwiększeniu ten wskaźnik. 

Jeżeli chodzi o zaległości podatkowe, to one będą wzrastać. Podatek od osób 

prawnych wynosi 2 980 560,43 zł. Do 2022 roku będziemy wykazywać dług 

w kwocie 1 533 000,00 zł, gdyż nie zostało zakończone postępowanie 

upadłościowe jednego z większych podatników oraz zmieniły się przepisy 

w ordynacji podatkowej. Po zakończeniu postępowania upadłościowego 

musimy trzymać ten dług przez okres 5 lat. Odnośnie odpadów komunalnych, to 

odpowiedź zostanie udzielona na sesji. Jeżeli chodzi o podatek od czynności 

cywilnoprawnych, to windykacje prowadzi Urząd Skarbowy. O funduszu 

alimentacyjnych wielokrotnie mówiliśmy. Ten dług będzie rósł.   
 

Jan Koziorowski – członek Komisji: 

Czy zagrożenie wyższą karą zmobilizuje tych płatników?  
 

Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Myślę, że nie.  
 

Jan Koziorowski – członek Komisji: 

Czy rozłożenie na raty spowodowało, że zaczęto płacić? 
 

Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Jeżeli występują o taką ulgę i ta ulga jest udzielona to ta osoba spłaca ratalnie, 

zgodnie z decyzją. Jeżeli podatnik złoży wniosek to nie nalicza się odsetek.   
 

Jan Koziorowski – członek Komisji: 

A ta kwota 16 milionów? 
 

Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Wzięliśmy kredyt na restrukturyzację i tą kwotę przeznaczamy na spłatę. 
    

Innych pytań nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Komisja Budżetu i Finansów Rady Miejskiej Inowrocławia na posiedzeniu 

w dniu 22 sierpnia 2018 r. rozpatrywała: 
 

- informację o przebiegu wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za I 

półrocze2018 r., 
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głosowanie:         za - 3, przeciw - 1, wstrzym. się – 0. 

 

- informację o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze 

2018 r., 
 

głosowanie:         za - 3, przeciw - 1, wstrzym. się – 0. 

 

- informację o przebiegu wykonania planu finansowego Biblioteki Miejskiej  

w Inowrocławiu za I półrocze 2018 r., 
 

głosowanie:         za - 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

- informację o przebiegu wykonania planu finansowego Kujawskiego Centrum 

Kultury w Inowrocławiu za I półrocze 2018 r., 
 

głosowanie:         za - 3, przeciw - 1, wstrzym. się – 0. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedłożone informacje. 
 

 

Ad 5. Sprawy wymagające opinii Komisji (projekty uchwał). 
 

Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Przedstawiła projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2018.  

Projekt stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 

W dyskusji głos zabrali: 
 

Lidia Stolarska - członek Komisji: 

Str. 29 pkt III b) kwota 25 600 zł z rozdziału 90015 - Oświetlenie ulic, placów 

i dróg z § 6050 - wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych do rozdziału 

90004 - Utrzymanie zieleni w miastach i gminach do § 4300 - Zakup usług 

pozostałych. Zmiana ta ma na celu zabezpieczenie środków finansowanych na 

zadanie „Zielony Inowrocław”. Dlaczego te środki przenoszone są z tego 

paragrafu, czy nasze miasto jest tak dobrze oświetlone? 
 

Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

To zadanie było wykonane w ramach budżetu obywatelskiego. Z zarządzenia 

wynika, że środki które nie zostaną wykorzystane to przechodzą na zadanie 

„Zielony Inowrocław”. Oświetlenie było zrobione i z tego zadania zostały 

środki.  
 

Michał Jaśtak - Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego 

i Funduszy Europejskich: 

To oświetlenie jest z budżetu obywatelskiego. Założenie było np. 2000 zł, 

wykorzystano 1800 zł, więc te 200 zł musi przejść na zadanie „Zielony 

Inowrocław”.   
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Jan Koziorowski – członek Komisji: 

Str. 24 pkt.2) dostosowanie poziomu dofinansowania do przyznanej 

maksymalnej kwoty dofinasowania unijnego, zgodnie z umową zawartą 

z Urzędem Marszałkowskim, wg dokonanych rozstrzygnięć przetargowych 

i harmonogramu realizacji zadania środki na dofinasowanie własnych inwestycji 

gmin, powiatów, samorządów. Kwota zmniejszenie dochodów 950 000 zł.  

Str. 29 III pkt.1) pakt a) przesunięcie kwoty 2 939 794 zł z lokalnego transportu 

zbiorowego z § wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych do § wydatki 

inwestycyjne jednostek budżetowych. Zmiana ta dotyczy rozstrzygnięć 

przetargowych oraz dostosowania poziomu dofinasowania do przyznanej 

maksymalnej kwoty dofinasowania unijnego, zgodnie z umową z Urzędem 

Marszałkowskim, dotyczących zadania „Ograniczenie niskiej emisji poprzez 

rozwój i usprawnienie infrastruktury transportu miejskiego w Inowrocławiu”. 

Proszę o wyjaśnienie. 
 

Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Kwota 2 939 794 zł jest to dofinasowanie wydatków finansowanych dotacji. 

Musi to być wykonane zgodnie z przyjętym projektem, według paragrafów. 

Emisja dotyczy to dużego zadania „Ograniczenie niskiej emisji poprzez rozwój 

i usprawnienie infrastruktury transportu miejskiego”. 
 

Ryszard Brejza - Prezydent Miasta Inowrocławia:    

Rozmawiałem z Panem Marszałkiem, który właśnie ogłosił konkurs. Myślę, że 

będziemy mieli dobrą wiadomość dla mieszkańców. Musieliśmy się dostosować 

do tychże planów, wykorzystania środków na usprawnienie ograniczenia niskiej 

emisji w Inowrocławiu o tą kwotę z tych warunków konkursowych. To jest 

rzecz formalna ta modyfikacja. 
 

Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Jest zgodna z klasyfikacją budżetową.    
 

Jan Koziorowski – członek Komisji: 

Ale z skądś to przesuwamy.  
 

Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Z tych zadań, które są tak jak piszemy w związku z ogłoszonymi przetargami.  
 

Ryszard Brejza - Prezydent Miasta Inowrocławia:    

Z oszczędności na przetargach na to zadanie. Żeby spełnić te warunki, że mamy 

zabezpieczony nakład własny.  
 

Jan Koziorowski – członek Komisji: 

Dzisiaj o oszczędności na przetargach to trudno. 
 

Ryszard Brejza - Prezydent Miasta Inowrocławia:    

To prawda i zdecydowanie pod tym względem jesteśmy na minusie, jeżeli 

chodzi o oszczędności. Jeżeli my to rozliczymy według poszczególnych §§ to 

jeżeli oszczędność powstaje to musimy w uchwale urzędowej skorygować. 
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Musimy to zapisać. Nie wolno nam bez uchwały tych środków przenosić. 

Państwo musicie to zatwierdzić.  
 

Jan Koziorowski – członek Komisji: 

Ale to się odbywa kosztem tego, że zadania nie są realizowane? 
 

Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Nie. 
    

Innych pytań nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2018 ? 
 

głosowanie: za – 3, przeciw - 1, wstrzym. się – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Przedstawiła projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2018-2031.  

Projekt stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

Pytań nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na 

lata 2018-2031? 
 

głosowanie: za – 3, przeciw - 1, wstrzym. się – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Barbara Pawelczyk - pracownik Wydziału Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego 

i Funduszy Europejskich: 

Przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej 

ewidencji zabytków.  
Projekt stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 

Pytań nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się 

w gminnej ewidencji zabytków? 
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głosowanie: za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad 6. Sprawy bieżące.  

 

Nie było. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Komisji zamknął 

posiedzenie Komisji. 

 

 

Przewodniczący 

Komisji Budżetu i Finansów 

 

Tomasz Marcinkowski 

 

 
Protokółowała 

Agnieszka Bardzińska 

 

 

 

 


